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Przedmiot: Wyjaśnienia dotyczące ograniczeń w dostawach szczepionek przeciwko COVID-19 w 
UE

Zgodnie z porozumieniem osiągniętym z UE w sierpniu 2020 r. AstraZeneca miała dostarczyć 27 
państwom członkowskim UE około 80 mln dawek do marca 2021 r.

W styczniu 2021 r. firma oświadczyła, że liczba dawek początkowych dla państw członkowskich UE 
będzie mniejsza z powodu problemów produkcyjnych i wynikających z nich ograniczeń w dostawach.

Jednak według raportu brytyjskiej gazety „The Telegraph” AstraZeneca prawdopodobnie ograniczyła 
dostawy przeznaczone dla krajów UE, aby sprzedać dawki innym krajom po wyższych cenach1.

Jednocześnie 15 stycznia br. Pfizer poinformował o tymczasowym ograniczeniu dostaw szczepionek 
do UE do końca stycznia pomimo modernizacji zakładów produkcyjnych. W rezultacie w niektórych 
częściach UE szczepienia się opóźniają, a w niektórych przypadkach zostały całkowicie wstrzymane2.

1. Jakie środki, w tym w razie potrzeby kroki prawne, podejmie Komisja, aby dokładnie ustalić, ile 
dawek wyprodukowała AstraZeneca i komu je dostarczono?

2. Ponadto jakie środki podejmie Komisja, aby skłonić przedsiębiorstwa farmaceutyczne do 
wywiązania się z zobowiązań umownych wobec UE w odniesieniu do liczby dostarczanych 
szczepionek oraz zagwarantować pełną publikację umów?

1 https://www.telegraph.co.uk/politics/2021/01/26/eus-coronavirus-jabs-may-have-ended-britain/
2 https://www.ft.com/content/e8177df6-04ae-4d20-8e62-ca76589c7653


